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 جكططكص ق٤ع ، ٝجُؿُجتٍ كٍٗسح ذ٤ٖ جُرك١ٍ جُ٘وَ نىٓحش Corsica Linea جُلٍٗس٤س جُشكٖ شًٍس ضوىّ

 ٣ُُحوز Corsica Linea ٝضهطؾ (جُؿُجتٍ ) BEJAIA ٤ٓ٘حء ئ٠ُ ( كٍٗسح ) SETE ٤ٓ٘حء ٖٓ ؾى٣ىجً  نطحً 

 جُؿُجتٍ ئ٠ُ ُرٍٗحٓؿٜح ؾى٣ى ٓؼرٍ ٝئػحكس نىٓحضٜح
 ػ٤ِٔس أ١ ٓ٘غ ذٔٞؾرٜح ٣طْ ضؼ٤ِٔحش ذحُؿُجتٍ جُٔح٤ُس ٝجُٔإسسحش ُِر٘ٞى ج٤ُٜ٘ٔس جُؿٔؼ٤س أطىٌش ٝهى

  ٖٓ أٗٚ ػ٠ِ ٓشُىوز جُٔـٍذ٤س جُٔٞجٗة ػرٍ جُؼرٌٞ أٝ جُشكٖ ئػحوز ػ٠ِ ض٘ض جُط٢ٝ جُ٘وَ ُؼوٞو ضٞؽ٤ٖ

 إٔ أٝ جُشكٖ ئػحوز إٔ ٖٓ هطظحو٤٣ٖجلإ جُلحػ٤ِٖ ٓغ ُِطأًى جُظِس يجش جُشًٍحش ٓظحُف وػٞز جُؼ١ٌٍٝ
 . جُٔـٍذ٤س جُٔٞجٗة ػرٍ جُؼرٌٞ ٣طْ

  ٣ططحذن جُوٍجٌ ًٛج كإ جُلٍٗس٤س ذحُِـس ُ٘حؽنج " EVERYTHING ABOUT ALGERIA " ُٔٞهغ ٝؽروحً 

  . ٝجهطظحو٣حً  س٤حس٤حً  جُٔـٍخ ٓغ جُؼلاهحش هطغ ق٤ع ٖٓ جُرلاو ك٢ جُؼ٤ِح جُسِطحش هٍجٌ ٓغ

 ضِي نحطس ُِؿُجتٍ، جُٔطٞؾٜس جٌُرٍٟ جُى٤ُٝس جُ٘وَ شًٍحش ػرٌٞ لإٌٓح٤ٗس ضكسرحً  جُوٍجٌ ًٛج ٣أض٢ ًٔح

 ضكحوجلإ كٍػٜح جُط٢ جُؿى٣ىز جٌٍُذٕٞ ػ٣ٍرس وكغ ٖٓ ُِطٍٜخ جُٔـٍخ ػرٍ ٤ٌس٣جلأٍٓ جُوحٌز ٖٓ جُوحوٓس
 .2024 ػحّ ُِؼٍجتد ٗرؼحغحشجلإ ًٛٙ ٖٓ %40 هؼغضُ  سٞف ٝجُط٢ جلأٌٝٝذ٢
  ئ٠ُ جُؿُجتٍ ٝجٌوجش ضظَ إٔ جٍُٔضود ٖٓ 2024 جُٔح٤ُس هحٕٗٞ طٞهؼحشُ ؽروحً  ٚأٗ يجضٚ جُٔظىٌ ٝأػحف
 .2026 ك٢ وٝلاٌ ٤ِٓحٌ 47.4 ، 2025 ك٢ وٝلاٌ ٤ِٓحٌ 47.4 ، 2024 ك٢ وٝلاٌ ٤ِٓحٌ 43.5
  جُٔـٍذ٤س جُٔٞجٗة ػرٍ جُؼحذٍز جُرؼحتغ أٓحّ جُؿُجت٣ٍس جُٔٞجٗة ؿِن هٍجٌ إٔ ئ٠ُ "TSA" ٓٞهغ أشحٌ  ًٔح

 ٗوَ س٤ط٤ف ٓٔح جُرِى٣ٖ ذ٤ٖ جلأَٓس ئٗلٍجؼ ػود ئسرح٤ٗح ٓغ جُهحٌؾ٤س جُطؿحٌز ػٖ جُكظحٌ ٌكغ ذؼى ؾحء
 .جُٔـٍذ٤س جُٔٞجٗة ػرٍ جٌٍُٔٝ وٕٝ جُؿُجتٍ ئ٠ُ جلإسرح٤ٗس جُرؼحتغ
 جُؼلاهحش هطغ ػود جُٔـٍخ ػى طحٌٓس ئهطظحو٣س ئؾٍجءجش سحذن ٝهص ك٢ ئضهًش هى جُؿُجتٍ ًٝحٗص

 .جُٔـٍخ ٗكٞ جُـحَ ضظى٣ٍ ئػحوز ٖٓ جلإسرح٤ٗس جُسِطحش جُؿُجتٍ قًٌش ًٔح 2021 س٘س جُىذِٞٓحس٤س
 جُـحَ ٖٓ ٤ًٔس أ١ إٔ ٣ٞػف جلإسرح٤ٗس ُِسِطحش نطحذحً  ٝجُٔ٘حؾْ جُطحهس َٝجٌز ٝؾٜص جُهظٞص ًٛج ٝك٢

 ئنلالاً  سطؼطرٍ جُؼوٞو ك٢ ػ٤ِٜح جُٔ٘ظٞص ضِي ؿ٤ٍ ٝؾٜطٜح ضٌٕٞ ئسرح٤ٗح ئ٠ُ جُٔظىٌز جُؿُجت١ٍ
 .جُؼوٞو كسم ػ٤ِٚ ٣طٍضد جُطؼحهى٣س ذحلإُطُجٓحش

 ػى جٌُِٔٔس ضٔحٌسٜح جُط٢ جُؼىجت٤س جلأػٔحٍ ذسرد جُٔـٍخ ٓغ ػلاهحضٜح هطغ ػود جُؿُجتٍ هٍجٌ ٝؾحء

 جلأٌجػ٢ ٖٓ جُؿُجتٍ ػى ضٜى٣ىجش ذاؽلام ط٢ٗٞ٤ٜ ُٔسثٍٞ ُِسٔحـ ٝطِص ٝجُط٢ جُٔـٍذ٤س ؾحٌضٜح
 .جُٔكطحش ٖٓ جُؼى٣ى ك٢ ئ٤ُٚ جلإشحٌز ضْ ٓح ٝٛٞ جُٔـٍذ٤س
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 Saint Johnئضٔحّ أػٔحٍ جُطط٣ٍٞ ذ٤ٔ٘حء : ً٘ىج

 ٣2024٘ح٣ٍ  29

https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-

modernization-project/ 

 جُوىٌز ٣َحوز ذٜىف وٝلاٌ ٤ِٕٓٞ 205 ذو٤ٔس جُـٍذ٢ جُسحقَ ٓكطحش ضط٣ٍٞ ٓشٍٝع ٗؿحـ ٣أض٢

 ٝٓوحؽؼس جُل٤ىٌج٤ُس جُكٌٞٓس ٖٓ ٓطسحٟٝ ذط٣َٞٔ ُلإسطػٔحٌ  ؾًذٜح ٝضؼ٣ُُ ُِٔكطس جلإؾٔح٤ُس

 Province of New Brunswick 

 نلاٍ جُطكى٣حش ٖٓ جٍُؿْ ػ٠ِ جُٔكىوز ٝج٤ُُٔج٤ٗس جُٞهص ك٢ جُر٘حء ٓشٍٝع ٖٓ جلإٗطٜحء ضْ ق٤ع

 .جُؼح٤ُٔس جُط٣ٌٞى سِسِس ٝئػطٍجذحش  19-ًٞك٤ى ؾحتكس

  ػٖ ض٣ُى ٓطُج٣ىز ئسط٤ؼحذ٤س ذوىٌز جُكح٣ٝحش ٓكطس ضطٔطغ ، جُطكط٤س جُر٤٘س ك٢ جلإسطػٔحٌ ٝذلؼَ

 .ٌٓحكثس قح٣ٝس 325,000 أٝ 160%

 ُطظرف جٍُت٤س٤س جُو٘حز ٝض٣ٌٍي ؾى٣ىز ٓرٍوز أذٍجؼ ٝئػحكس 345ّ ذطٍٞ ٌط٤لحً  جُططٌٞجش ٝضشَٔ

 .جُٞسحتؾ ٓطؼىوز جُسحقس ضٞسؼس ئ٠ُ ذحلإػحكس ٝأٝسغ، أػٔن

 .ذأًِٜٔح ُِٔ٘طوس ٝذحُطح٢ُ ُِٔى٣٘س ئهطظحو٣حً  أ٤ٔٛس جلأًػٍ  Saint John ٤ٓ٘حء ٣ؼى ًٔح

 : ئ٠ُ ُِٔكطس جُِٔكٞظ جُطط٣ٍٞ أوٟ ُٝوى

جُهحص جُوطحع ٖٓ ًر٤ٍز ئسطػٔحٌجش ض٤ُٞى 

ؾ٤ىز ػَٔ كٍص نِن 

جُٔطىجُٝس جُرؼحتغ قؿْ ذٔؼحػلس جُسٔحـ 

ٍجُؼح٤ُٔس جُطؿحٌز ذلٍص ئضظح 

 

 سِسِس ٖٓ ٜٓٔحً  ؾُءً  ٣ؿؼِٜح ج٤ُٔ٘حء ضط٣ٍٞ ٓشٍٝػحش ئسطٌٔحٍ ػٖ جلإػلإ إٔ ذحًًٍُ ٝجُؿى٣ٍ

 .ً٘ىج ك٢ جُط٣ٌٞى

 ٌٓحكثس قح٣ٝس 151,000 ئ٠ُ ضو٣ٍرحً  جُٔكطس ئٗطحؾ٤س ضؼحػلص 2022 ػحّ ٝنلاٍ

 جُكح٣ٝحش أقؿحّ ك٢ ٗٔٞجً  شٜى ج١ًُ جُشٔح٤ُس أ٣ٌٍٓح ك٢ جُٞق٤ى ج٤ُٔ٘حء طحٌش كوى 2023 ػحّ أٓح

  .جُؼح٤ُٔس جُطؿحٌز ئٗهلحع ٓغ
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https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-

modernization-project/ 

Canada-Port Saint John completes West Side Modernization 

Project 
29 Jan 2024 

Port Saint John has successfully completed the $205 million West Side 

Terminals Modernization Project to increase the terminal‘s overall 

capacity and bolster its attractiveness for investment. 

Funded equally by the Federal Government, Province of New 

Brunswick, and the port, this construction project has been completed 

on time, on budget, and with increased scope despite challenges arising 

during the COVID-19 pandemic and global supply chain disruptions. 

Thanks to this critical infrastructure investment, the west side container 

terminal is enjoying increased laydown capacity of over 160 per cent or 

325,000 TEU. 

Other improvements include a 345-metre berth, the addition of new 

refrigerated towers, dredged the main channel to be deeper and wider 

and an expanded intermodal yard.   

―Port Saint John is vital to the economy of the city and by extension to 

the whole of Atlantic Canada,‖ said Wayne Long, Member of 

Parliament for Saint John–Rothesay, on behalf of the Honourable Sean 

Fraser, Minister of Housing, Infrastructure and Communities. 

―This remarkable modernisation of the facility has already generated 

substantial investments from the private sector, has created good 

employment and has allowed the Port to nearly double the volume of 

cargo it handles. 

―This major upgrade of the port will help the economy locally, 

provincially and nationally by connecting communities to global trade 

opportunities. I am proud that this government continues to deliver for 

Saint John–Rothesay.‖  

Craig Bell Estabrooks, CEO of the port, further added: ―The port is 

proud to announce the completion of The Modernization Project that 

has positioned us to be a critical part of Canada‘s supply chain. 

―In 2022 our terminal throughput nearly doubled to 151,000 TEU and 

in 2023 we were one of the only ports in North America to see container 

volumes grow as global trade was down.‖ 

In February 2023, DP World and Port Saint John received two new 

post-Panamax cranes as part of the port‘s CA$205 million ($154 

million) modernisation project. 

https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-completes-west-side-modernization-project/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/
https://www.porttechnology.org/news/port-saint-john-gets-capacity-boost-with-new-post-panamax-cranes/


7 

 ١ ٗط٤ؿس ُؿلحف جُو٘حزُؿسٍ جُرٍٝٗوَ جُرؼحتغ ػرٍ ج MAERSK: ذ٘ٔح 

٣2024٘ح٣ٍ  11  

https://www.cnbc.com/2024/01/11/panama-canal-drought-moves-maersk-to-star -

using-land-bridge-for-cargo.html 

 ٖٓ جُرؼحتغ سلٖ إٔ جُؼٔلاء ئذلاؽ ئ٠ُ MAERSK جُؼٔلاهس جُشكٖ شًٍس Panama ه٘حز ك٢ جُؿلحف ظٍٝف وكؼص

Oceania Australia  ٝ  New Zealandُٖ ٍج٤ُٔحٙ ٓسط٣ٞحش ئٗهلحع ئسطٍٔجٌ ذسرد ج٥ٕ ذؼى جُو٘حز ضؼر. 
 ,Balboa ٓٞجٗة ئ٠ُ جُسلٖ ٝسطًٛد ذ٘ٔح ه٘حز ػرٍ جٌٍُٔٝ ٖٓ ذىلاً  "جُر١ٍ جُؿسٍ" ذاسطهىجّ MAERSK ضوّٞ ٝسٞف

Panama، جُرؼحتغ ٝشكٖ جُشٔح٤ُس ٝأ٣ٌٍٓح جُلاض٤٘٤س أ٣ٌٍٓح ئ٠ُ جُٔطؿٜس جُرؼحتغ ُطل٣ٍؾ - جُٜحوب جُٔك٤ؾ سحقَ ػ٠ِ 

 .٣َٞ٤ِٗٝ٘ىج أسطٍج٤ُح ئ٠ُ جُٔطؿٜس
 أسطٍج٤ُح ئ٠ُ جُٔطؿٜس جُرؼحتغ ُطل٣ٍؾ جلأؽِس٢ جُسحقَ ػ٠ِ ٝجُٞجهغ ذ٘ٔح ك٢ Manzanillo ٤ٓ٘حء ئسطهىجّ س٤طْ ًٔح

 أٝ جُكح٣ٝحش شكٖ س٤طْ ج٤ُٔ٘حء ئ٠ُ ٝطُٜٞح ٝذٔؿٍو ٝجُشٔح٤ُس جُلاض٤٘٤س أ٣ٌٍٓح ئ٠ُ جُٔطؿٜس جُرؼحتغ ٝٗوَ ٣َٞ٤ِٗٝ٘ىج

 جُهىٓس ك٢ جُطـ٤٤ٍ ٣ٝـط٢ أنٍٟ سلٖ ػ٠ِ ُشكٜ٘ح ذ٘ٔح ػرٍ ًْ 80 ُٔسحكس جُكح٤ُس جُكى٣ى٣س جُسٌي ػرٍ ٗوِٜح غْ ضل٣ٍـٜح

 . أسرٞػ٤حً  ػرٌٞ ٌقِط٢
 جُكح٣ٝحش ػ٠ِ ئػحك٤س ٌسّٞ ٝكٍع ػرٍٛح ضٍٔ جُط٢ جُسلٖ َٕٝٝ ج٤ُٔحٙ ػٔن ػ٠ِ ه٤ٞو كٍع ئ٠ُ أ٣ؼحً  جُؿلحف أوٟ ًٔح

 ٤ٛثس ػ٠ِ ٣طؼ٤ٖ ،Gatun Lake ذك٤ٍز ك٢ ٝجُٔطٞهؼس جُكح٤ُس ج٤ُٔحٙ ٓسط٣ٞحش ػ٠ِ ٝذ٘حءً  أشٍٜ ُؼىز جُشكٖ شًٍحش ٝػ٠ِ

 جُؼ٤ِٔحش ٝٓٞجءٓس ُؼرؾ ACP ٓغ جُؼَٔ ٣ٞجطَ ٝذ٤٘ٔح ضٍٔ إٔ ٣ٌٖٔ جُط٢ جُسلٖ ٝأَٝجٕ أػىجو نلغ (ACP) ذ٘ٔح ه٘حز

 ضٞهق ك٢ ضأن٤ٍ أ١ ٛ٘حى ٣ٌٕٞ ُٖ أٗٚ MAERSK ٝأًىش جُهىٓحش ػ٠ِ ضـ٤٤ٍجش ئؾٍجء ضْ , جُطـ٤٤ٍجش ٓغ ُطط٘حسد

 جُط٣ٍن ًٛج ٓحًىٝٗحُىَ ٓػَ شًٍحش ٝضسطهىّ ، Philadelphia and Charleston ك٢ جُشٔحٍ ئ٠ُ جُٔطؿٜس جُشك٘حش

 .جُشٍه٢ جُسحقَ ئ٠ُ جُروٍ ُكّٞ لإسط٤ٍجو
 .جُطأن٤ٍ ذؼغ ٣ٞجؾٜٕٞ هى جُؼٔلاء إٔ ٖٓ MAERSK قًٌش كوى ؾ٘ٞذحً  جُٔطؿٜس ُِسلٖ ذحُ٘سرس أٓح
 جُؼرٌٞ كطكحش ػىو ذ٘ٔح ه٘حز ٤ٛثس َٝجوش Columbiaذـ Cartagena ٤ٓ٘حء ئ٠ُ جُشكٖ ؽ٣ٍن ذاُـحء أ٣ؼحً  جُشًٍس ضوّٞ ًٔح

 ذٌػ٤ٍ أهَ ًٛج ٣ٝؼُى 2024 كرٍج٣ٍ نلاٍ سل٤٘س 18  ئ٠ُ جُسلٖ ػرٌٞ نلغ ػٖ ٍٓز لأٍٝ أػِ٘ص إٔ ذؼى ٤ٓٞ٣حً  كطكس 24 ئ٠ُ

   .سل٤٘س 36 جُرحُؾ ج٢ٓٞ٤ُ جُؼرٌٞ ٖٓ
 ئ٠ُ ذحُظ٤ٖ  ٤ٓShenzhen٘حء  ٖٓ جُرك٣ٍس جُرؼحتغ شكٖ ٝهص ٣سطـٍم ق٤ع جُشٍه٢ جُسحقَ ذطؿحٌز ذ٘ٔح ه٘حز ٝضشطٍٜ

  . كوؾ ٣ّٞ 35 ذ٘ٔح ه٘حز ػرٍ ذ٤٘ٔح ٣ّٞ 41 جُس٣ٞس ه٘حز ذحسطهىجّ جلأ٤ٌ٣ٍٓس جُٔطكىز ذحُٞلا٣حش Miamiٝ Florida  ٤ٓ٘حت٢

 

 270 ٖٓ ٣وٍخ ٓح ض٘وَ ٝجُط٢ ػحّ ًَ Panama ه٘حز ػرٍ جُٔطكىز جُٞلا٣حش ك٢ جُكح٣ٝحش قًٍس ئؾٔح٢ُ ٖٓ 40% ٣ٍٝٔ

 .ذ٘ٔح ك٢ س٣ٞ٘حً  جُؿلحف ٓٞسْ ٛٞ ٣ٍَجذ ئ٠ُ و٣سٔرٍ أٝجنٍ ٖٓ جُلطٍز ضؼطرٍٝ س٣ٞ٘حً  جُرؼحتغ ٖٓ وٝلاٌ ٤ِٓحٌ

 
 ضلوى ، جُو٘ٞجش أقى ػرٍ سل٤٘س ُطك٣ٍي جُؼًذس ج٤ُٔحٙ ٖٓ ؾحُٕٞ ٤ِٕٓٞ 50  قٞج٢ُ جلأٍٓ ٣سطـٍم جُؼحٓس جٍُهحذس ٤ُٜثس ٝٝكوحً 

 ه٘حؽٍ ذٞجذحش ضكط١ٞ ق٤ع ،Neo- panamax ه٘حؽٍ ذرٞجذحش ٓوحٌٗس جُٔحء ٖٓ أًرٍ ٤ًٔس ذحُو٘حز panamax ه٘حؽٍ ذٞجذحش

Neo-Panamax ػرٍ جُسل٤٘س ػرٌٞ أغ٘حء جُٔسطهىٓس ج٤ُٔحٙ ٖٓ %60 ئسطؼحوز ٣ٌٔ٘ٚ ذك٤ع ج٤ُٔحٙ لإسطؼحوز ٗظحّ ػ٠ِ 

 . جُوىٌز ذًٜٙ ضطٔطغ لا panamax ه٘حؽٍ ذٞجذحش ذ٤٘ٔح ، جُو٘ٞجش

 ئٗهلحع ػ٠ِ س٤إغٍ Oceania ذشكٖ جُٔطؼِن هٍجٌٛح ٌُٖ ، ذ٘ٔح ه٘حز ضطؿحَٝ لا ػحّ ذشٌَ أٜٗح MAERSK أٝػكص ٝهى

 .Panama ه٘حز ػرٍ ضٍٔ جُط٢ جُرؼحتغ قؿْ

 ،2022 ػحّ ػٖ ؽٖ ٤ِٕٓٞ 8 ذٔوىجٌ أهَ ٝٛٞ ، 2023  نلاٍ جُو٘حز ػرٍش جُرؼحتغ ٖٓ ؽٖ ٤ِٕٓٞ 510 إٔ ػٖ جلإذلاؽ ضْ كوى

 PCA ضِوص ق٤ع 2023 سرطٔرٍ 20 ئ٠ُ 2022 أًطٞذٍ ٖٓ ه٤حس٤س ئ٣ٍجوجش سؿِص جُو٘حز إٔ ئلا جلإٗهلحع ًٛج ٖٓ ٝذحٍُؿْ

 .جُسحذن جُؼحّ ػٖ وٝلاٌ ٤ِٕٓٞ 319 ذٔوىجٌ أػ٠ِ يُي ًٝحٕ وٝلاٌ ٤ِٓحٌ 3.3

 ٤ٛٝثس ،MAERSK ٓػَ ُِؼٔلاء ٣ٌٖٔ ٝس٤ِس ٛٞ ذٜح جُهحص جُٞسحتؾ ٓطؼىو جُ٘وَ ٗظحّ إٔ Panama ه٘حز ٤ٛثس ٝأػِ٘ص

 ك٢ ج٤ُٔحٙ ك٢ جُكح٢ُ جُ٘وض ٓغ أ٣ؼحً  ٝجُطؼحَٓ جُؼحُْ أٗكحء ؾ٤ٔغ ك٢ جُُٔ٘حل ضوِد ضأغ٤ٍجش ٓغ جُطؼحَٓ ٖٓ ٗلسٜح ذ٘ٔح ه٘حز

 . جُو٘حز

 جُظٍٝف ضإغٍ ػ٘ىٓح ُؼٔلات٘ح جلأؾَ ٝؽ٣ِٞس هظ٤ٍز قٍِٞ ضوى٣ْ ػ٠ِ ًٍُٗ ٗكٖ » :CNBC ُـ ذ٤حٕ ك٢ أ٣ؼحً  طٍقص ًٔح

  ." ػ٤ِٔحض٘ح ػ٠ِ جُٔطـ٤ٍز جُٔ٘حن٤س
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Panama Canal drought forces Maersk to start using ‗land 

bridge‘ for Oceania cargo 11 Jan 2024 

https://www.cnbc.com/2024/01/11/panama-canal-drought-moves-maersk-to-start-using-land-

bridge-for-cargo.html 

The Panama Canal drought conditions have led shipping giant Maersk to inform clients this week that 

vessels with freight from Oceania (Australia and New Zealand) will no longer traverse the canal because 

of the ongoing low water levels. Maersk will be servicing the client‘s containers by using a ―land bridge.‖ 

Instead of going through the Panama Canal, the vessels would call the Ports of Balboa, Panama, on the 

Pacific side — dropping off cargo heading for Latin America and North America and picking up cargo 

heading for Australia and New Zealand. The Port of Manzanillo, Panama, on the Atlantic side, will be 

used for dropping off cargo heading for Australia and New Zealand and picking up cargo heading for 

Latin and North America. Once at the port, containers would be loaded or unloaded and would then 

move via an existing rail over a distance of 80 kilometers across Panama to be picked up by another 

vessel. The change in service covers two transits per week, according to Maersk. 

A severe drought has led to water depth and weight restrictions on ships passing through the Panama 

Canal, and additional container surcharges imposed by ocean carriers on shippers for months. 

―Based on current and projected water levels in Gatun Lake, the Panama Canal Authority (ACP) has 

needed to make reductions to the amount and weight of vessels that can pass through the canal. Whilst 

we continue to work closely with the ACP, moderating and aligning our operations to fit the changes, we 

have made changes to services to ensure that our customers are impacted as minimally as possible,‖ 

Maersk‘s client advisory stated.   

Maersk emphasized there would be no delays for Northbound cargo stopping in Philadelphia and 

Charleston. Companies like McDonald‘s import their Wagyu Beef from Australia and use this route to 

import their beef into the East Coast. 

For the Southbound vessels, Maersk cautioned customers may experience some delays. 

The company is also eliminating the shipping route to Cartagena, Columbia. 

The Panama Canal Authority has increased the number of transit slots to 24 daily this month after first 

announcing a reduction of vessel transits to 18 in February. But this is far below the daily transits of 36. 

The Panama Canal is popular for East Coast trade because it is faster than other options. The shipping 

time for ocean cargo from Shenzhen, China, to Miami, Florida, using the Suez Canal takes 41 days. 

Traveling through the Panama Canal takes only 35 days. The latest water level issues for the canal come 

as it is expected to receive additional vessel traffic as ocean carriers avoid the Red Sea due to the 

ongoing Houthi attack risk, with Maersk among shippers that recently had to halt Red Sea traffic. 

Forty percent of all U.S. container traffic travels through the Panama Canal every year, which in all, 

moves roughly $270 billion in cargo annually. 

Late December to April is traditionally Panama‘s dry season. 

According to the PCA, it takes around 50 million gallons of fresh water to move a vessel through one of 

the locks. The Panamax locks lose more water compared to the Neo-Panamax lock. The Neo-Panamax 

locks have a water recovery system which can reclaim 60% of the water used during a vessel‘s transit 

through the locks. The Panamax lanes do not have the water-recapturing ability of the Neo-Panamax 

locks.   

Maersk stressed that as a whole it is not bypassing the Panama Canal, but its decision related to the 

Oceania freight will impact the declining cargo volume passing through the Panama Canal. In 2023, it 

was reported 510 million tons of cargo traversed the canal, which was eight million tons less than 

2022.  Even with the decrease in volumes, the Canal Authority reported record revenue from October 

2022 to September 20, 2023. Surcharges and other charges added to cross the canal fueled the revenue 

increase.  From October 1, 2022- September 30, 2023, the PCA received $3.3 billion. That was $319 

million higher than a year earlier. 

The Panama Canal Authority said its multimodal transportation system is a way that maritime 

customers, such as Maersk, and the PCA itself can cope with the impacts of climate variability 

worldwide and the current water shortage at the canal. ―We will continue to support Maersk‘s 

operations. ... We are focused on delivering both short- and long-term solutions for our customers, for 

when climate anomalies affect our operations,‖ it said in a statement to CNBC. 
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 ZIM  : جُٔطكىزجلإضظحٍ ذ٤ٖ آس٤ح ًٝ٘ىج ٝجُٞلا٣حش ضٞس٤غ 

 ً٘ىج - Vancouverذٞجذس ػرٍ 

٣2024٘ح٣ٍ  26  

https://www.porttechnology.org/news/zim-expands-asia-canada-us-connection-

via-vancouver-gateway/ 

 نىٓس ئؽلام ػٖ (ZIM Integrated Shipping Services Ltd.) ZIM شًٍس أػِ٘ص

ZIM PNW Xpress (ZPX)، ػرٍ جُٔطكىز ٝجُٞلا٣حش ًٝ٘ىج آس٤ح سطٍذؾ ٓسطوِس نىٓس ٢ٛٝ 

 . Vancouver ذٞجذس

  :ًح٥ض٢ 2024 ٣٘ح٣ٍ 21 ك٢  CaiMep  -Vietnam ٤ٓ٘حء ٖٓ ػ٤ِٔحضٜح ZPX ذىأش

CaiMep – Yantian – Kaohsiung – Xiamen – Ningbo – Shanghai – 

Vancouver (Deltaport) – Pusan – Cai Mep  

 

  ٤ٓ٘حء ٖٓ ض٘حكس٤س ػرٌٞ أٝهحش ٝضٞكٍ جُٔٞجٗة ًُٜٙ ُِسلٖ ٓرحشٍ ٝونٍٞ ضٞؾٚ جُهىٓس ضوىّ ق٤ع

CaiMep جُٜحوب جُٔك٤ؾ ؿٍخ شٔحٍ ئ٠ُ جٍُت٤س٤س جُظ٤٘٤س ٝجُٔٞجٗة. 

 

 ٗوَ ٔكطحشُ جُٜٔٔس جُٔٞجهغ ؾ٤ٔغ ئ٠ُ جُكى٣ى٣س ذحُسٌي جٍُذؾ ذٜح جُهحطس جُهىٓس ٤ُٓجش ٝضطؼٖٔ

 جلأٝسؾ ٝجُـٍخ ، ً٘ىج ٝٝسؾ شٍم يُي ك٢ ذٔح ، جُٔطكىز ٝجُٞلا٣حش ً٘ىج ك٢ وجن٤ِحً  جُرؼحتغ

Ohio Valley، ٝؿ٤ٍٛح. 

 :جُٜحوب جُٔك٤ؾ ٓ٘طوس ك٢ ZIM ُشًٍس جُط٘ل١ً٤ جٍُت٤س ٗحتد طٍـ ٝهى

 ػ٠ِ أًى ًٔح ، جُٔططٌٞز جُسٞم ئقط٤حؾحش ُطِر٢ ٝس٣ٍؼس ٓط٤ُٔز قٍِٞ ذطٞك٤ٍ ِٓطُٓس ZIM إٔ

 قظ٣ٍس ٤ُٓجش ٓغ ُٜح ٓػ٤َ لا شكٖ قٍِٞ ذطوى٣ْ ئُطُجٓ٘ح ػ٠ِ ٣إًى ٓؿىوجً  ZPX ئؽلام إٔ

  .ٓط٤ُٔز
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Canada-ZIM expands Asia-Canada-US connection via Vancouver 

Gateway 

26 Jan 2024 

https://www.porttechnology.org/news/zim-expands-asia-canada-us-connection-

via-vancouver-gateway/ 

ZIM Integrated Shipping Services Ltd. (ZIM) has announced the 

launch of its ZIM PNW Xpress (ZPX), an independent service that 

will connect Asia, Canada and the US via Vancouver Gateway. 

ZPX commenced operations on 21 January 2024, from CaiMep, 

Vietnam, with the following rotation: 

CaiMep – Yantian – Kaohsiung – Xiamen – Ningbo – Shanghai – 

Vancouver (Deltaport) – Pusan – CaiMep 

The service introduces a Vietnam direct call and offers competitive 

transit times from CaiMep and major Chinese ports to the Pacific 

Northwest. 

According to the company, its service features include significant 

rail access to all important interior IPI locations in Canada and the 

US, including East and Central Canada, the Midwest, the Ohio 

Valle, and others. 

Hani Kalinski, ZIM EVP Pacific BU, said: ―ZIM remains 

committed to providing agile premium solutions that cater to the 

market‘s evolving needs. The launch of ZPX reaffirms our 

dedication to delivering unparalleled shipping solutions with 

exclusive premium features.‖  
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MAERSK  : ٌٞنىٓحش ٤ٓ٘حء ضطSakura - ٕج٤ُحذح 

٣2024٘ح٣ٍ  19  

https://www.porttechnology.org/news/maersk-updates-sakura-service/ 

 ُطكس٤ٖ Sakura ٤ُٔ٘حء جُسلٖ وٌٝجٕ ٓسحٌ ضـ٤٤ٍ MAERSK شًٍس هٌٍش

 .جُهىٓس

  ٝػٔحٕ جلإسط٤ٍجو ضكس٤ٖ ئ٠ُ جُشرٌس ك٢ جُسلٖ س٤ٍ نطٞؽ ضؼى٣َ ٣سؼ٠ ق٤ع

 ئ٠ُ ٣إو١ ٓٔح ، جُظ٤ٖ – Shanghai ك٢ جلأسحس٤س ذحُهىٓحش ج٥ٖٓ جلإضظحٍ

 .ٝغوس ًلحءز أًػٍ نىٓس

 : ٓٞجٗة ك٢ جُؿى٣ىز Sakura ٤ٓ٘حء نىٓس ضشـ٤َ ٣طْ ٝسٞف

 Kobe - Nagoya  -Yokohama . 

 MAERSK سل٤٘س ئذكحٌ ٓغ جُط٘ل٤ً ق٤ُ جُؿى٣ى جُٔط٘حٝخ جُطٍض٤د ًٛج ٝس٤ىنَ

Baltimore. 

 

  ئضلحه٤س Hapag-Lloyd AG ٝ MAERSK شًٍطح ٝهؼص أٗٚ ذحًًٍُ ٝجُؿى٣ٍ

 .ؾى٣ىز جلأؾَ ؽ٣ِٞس

 Gujarat ٝلا٣س ك٢ جُر٘حء أػٔحٍ ُِطٞ ٢جُىٗٔحًٌ جُؼٔلام ذىأ يُي ئ٠ُ ذحلإػحكس

  .جُٜ٘ى ؿٍخ

https://www.porttechnology.org/news/maersk-updates-sakura-service/
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https://www.porttechnology.org/news/maersk-updates-sakura-service/ 

Japan-Maersk updates Sakura Port Service 

19 Jan 2024 

A.P. Moller – Maersk (Maersk) has decided to change the port 

rotation of its Sakura Service to improve the client experience. 

The network modification seeks to improve import and export 

demands of the Japan market while ensuring a secure connection 

to the essential core services in Shanghai, resulting in a more 

efficient and dependable service. 

According to the company, the new Sakura Service will 

run Shanghai (Eastbound) – Kobe – Nagoya – Yokohama – 

Shanghai (Westbound) on 24 February 2024. 

The new rotation will take effect with the sailing of the Maersk 

Baltimore. 

This month, Hapag-Lloyd AG and Maersk signed an agreement 

for a new long-term operational partnership. 

Additionally, the Danish giant just broke ground on its planned 

Cold Store facility in Mehsana, Gujarat, in western India.  
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 بميناء طنجه دولارمليون  714جديدة بـ توسعة : المغرب 

 ٣2024٘ح٣ٍ  9

https://assafinaonline.com/news_details/ar/18707/%D9%85%D9%8A%D9%86%D8%A
7%D8%A1-%D8%B7%D9%86%D8%AC%D8%A9-%D9%8A%D8%B3%D8%B9%D9%89-
%D9%84%D8%AA%D9%88%D8%B3%D8%B9%D8%A9-
%D8%AC%D8%AF%D9%8A%D8%AF%D8%A9-%D8%A8%D9%80-714-
%D9%85%D9%84%D9%8A%D9%88%D9%86-
%D8%AF%D9%88%D9%84%D8%A7%D8%B1 

 وٝلاٌ ٤ِٕٓٞ 714 ذو٤ٔس ؾى٣ىز ُطٞسؼس جُٔـٍخ ك٢ جُٔطٞسؾ ؽ٘ؿس ٤ٓ٘حء ٣سؼ٠

 جُٞجهغ ج٤ُٔ٘حء ك٢ جُٞجٌوجش ٓ٘طوس ٝضكى٣ع ٝجُشحق٘حش جًٍُحخ ٓكطس هىٌز ٣ُُحوز

 جلأذ٤غ جُركٍ ػ٠ِ ُِٔـٍخ جُشٔح٢ُ جُشحؽة ػ٠ِ ؽحٌم ؾرَ ٓؼ٤ن هرحُس

 .جُٔطٞسؾ
 سطػٔح٣ٌسجلإ جُ٘لوحش ٖٓ ؾُء ُط٣َٞٔ ٣ٌٞٝ ٤ِٕٓٞ 350 ُؿٔغ ج٤ُٔ٘حء ٣هطؾ ًٔح

  جُطحذؼسٝ "جلأؽٍجف ٓطؼىوز سطػٔحٌجلإ ػٔحٕ ًٝحُس" ُطظ٣ٍكحش ؽروحً  ُِٔشٍٝع

 ٝج١ًُ ، " JP Morgan Chase " ذ٘ي ٖٓ ؽِرحً  ضِو٤ٜح أًىش ٝجُط٢ جُى٢ُٝ ُِر٘ي

 ٤ِٕٓٞ 255 ئ٠ُ ضظَ هٍٝع ضـط٤س ذٜىف جُٔطكىز جُٞلا٣حش ك٢ ذ٘ي أًرٍ ٣ؼى

 .ذحُٔشٍٝع ٓطؼِوس ُط٣ٞٔلاش ٣ٌٞٝ
 

 : ٖٓ أًػٍ ضرِؾ جسط٤ؼحذ٤س هىٌز ُٚ ؽ٘ؿس ٤ٓ٘حء إٔ ئ٠ُ ٣شحٌٝ

 .س٤حٌز ٤ِٕٓٞ ، شحق٘س أُق 700 ، ٌجًد ٤ِٕٓٞ 7 ، قح٣ٝس ٤ِٕٓٞ 9
 ؾرَ ٓؼ٤ن ػ٠ِ ئؽلاُطٚ نلاٍ ٖٓ جُٔـٍذ٢ ٤ُِٔ٘حء سطٍجض٤ؿ٤سجلإ جلأ٤ٔٛس ٝضرٍَ

  ٝأٌٝٝذح ك٣ٍو٤حئ ٛٔح هحٌض٤ٖ ذ٤ٖ ٣لظَ ق٤ع جُك١ٞ٤، جُؿـٍجك٢ جُٔٞهغ ي١ ؽحٌم

 وٍٝ ذ٤ٖ ٝطَ طِس أ٣ؼحً  أٗٚ ًٔح جلأؽِس٢، ٝجُٔك٤ؾ جُٔطٞسؾ ٛٔح ٝذك٣ٍٖ ،

 .جُؿ٘ٞخ ٝذِىجٕ جُشٔحٍ
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 ذ٤ٔ٘حء ٍٝٛجٕ جُظحوٌجش حً ك٢جٌضلحػ: جُؿُجتٍ 

 ٣2024٘ح٣ٍ  25

https://jiac.it/blog/2024/01/25/algeria-port-of-oran-exports-have-increased/ 

 ٣وىٌ ؽل٤ق ضٍجؾغ ٛ٘حى ًحٕ ٝئٕ ٍٓػ٤ٚ ٗطحتؽ 2023 نلاٍ ٍٝٛجٕ ٤ٓ٘حء سؿَ

   .%5 ذـ

 EPO جلأٌٝٝذ٢ ٌُِٔطد جُط٘ل١ً٤ ٝجُٔى٣ٍ جلإوجٌز ٓؿِس ٌت٤س أٝػف ٝهى

 أٗٞجع ٓهطِق ٖٓ ؽٖ 10,112,151 ئؾٔح٢ُ ضىجٍٝ ضْ ق٤ع جُطٍجؾغ يُي ضلحط٤َ

 .2022 ػحّ ك٢ ؽٖ 10,695,159 ذـ ٓوحٌٗس ،2023 ػحّ نلاٍ جُرؼحتغ

 

 : ك٢ كٌحٕ جلإٌضلحع أٓح

ػٖ ٣وَ لا ٓح ضىجٍٝ ضْ كوى ، %21 ج٣ُُحوز ٗسرس ذِـص ق٤ع ، جُكح٣ٝحش قًٍس  

 . 2022 نلاٍ ٌٓحكثس قح٣ٝس 203,294 ٓوحذَ ، ٌٓحكثس قح٣ٝس 246,682

ذـ ٓوحٌٗس 2023 نلاٍ ؽ٘حً  1,469,172 جُٔ٘وُٞس جُرؼحتغ َٕٝ ئؾٔح٠ُ  

 .2022 ػحّ ك٢ ؽ٘حً  1,285,818

٣َحوز ذ٘سرس 2023 نلاٍ ضىجُٜٝح ضْ جُط٢ جُسحتَ جُظد ذؼحتغ قؿْ ئؾٔح٢ُ  

 .2022 ذـ ٓوحٌٗس 20٪
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Algeria, port of Oran : Exports have increased 

25 Jan 2024 

https://jiac.it/blog/2024/01/25/algeria-port-of-oran-exports-have-increased/ 

Having experienced major movements of various kinds, the 

port of Oran recorded results for the past year that were 

considered more satisfactory, albeit with a slight decline, 

estimated at 5%.  

Mohamed DjaouedFasla, adviser to the Chairman and CEO 

of EPO, reports that a total volume of 10,112,151 tonnes of 

various goods was handled during 2023, compared with 

10,695,159 tonnes in 2022.  

Whether imports or exports, the same official pointed out that 

―these goods represent products of all kinds‖. 

The same source pointed out that last year ―the same port 

company saw a significant increase in the movement of 

containers‖. 

―This increase was of the order of 21%‖, it stated, pointing 

out that ―the port of Oran handled no fewer than 246,682 

containers, compared with 203,294 recorded in 2022‖.  

The gross weight of goods transported reached 1,469,172 

tonnes, compared with 1,285,818 tonnes in 2022‖, he added. 

Referring to the overall volume of liquid bulk goods handled 

during the same period by the port of Oran and the same 

company, the same official revealed an increase of 20% in 

2023 compared with the previous year.  
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Future Vision 

 ٗظٍز ٓسطور٤ِس
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 ٝأٌٝٝذح Stockholmذ٤ٖ جٍُذؾ ذحُوطحٌجش ُ ٣ضؼُٝ bolsters Yilport: جُس٣ٞى 

٣2024٘ح٣ٍ  26  

https://www.porttechnology.org/news/yilport-bolsters-stockholm-train-

connections-with-europe/ 

 Spedition Bode ٝKombiverkehr  شًٍحش ٓغ YILPORT جُوحذؼس جُشًٍس ضؼحٝٗص 

GmbH & Co. KG ذ٤ٖ جُوطحٌ ٌقلاش ػىو ُٔؼحػلس Stockholm Nord ًؿُء ٝأٌٝٝذح ٖٓ 

 .جُكى٣ى٣س ذحُسٌي جُرؼحتغ ٗوَ نىٓحش ك٢ جُطٞسغ ك٢ ئسطػٔحٌجضٜح
  ذشرٌس ٣ٝطظَ .أسرٞػ٤حً  ٓ٘طظٔس ٓـحوٌز ٌقلاش 6-3 ٖٓ ٣٘ح٣ٍ ٖٓ ئػطرحٌجً  جٍُقلاش ػىو ٣َحوز ضْ ق٤ع

Kombiverkehrs ػ٠ِ جُكظٍٞ جُشكٖ ًُٞلاء ٣ٌٖٝٔ ، أٌٝٝذح ك٢ ٓكطس 110 ٖٓ أًػٍ ضؼْ جُط٢ 

  أٝ  Duisburg, Ludwigshafen, Barcelonaٓٞجٗة ك٢ جُٔكطحش ٍٓجًُ ٖٓ ٓسطٍٔز نىٓحش

Verona. 
 جُلٍص لإضحقس جُهطٞز ًٛٙ أ٤ٔٛس ػٖ YILPORT Nordic ك٢ جلإه٢ٔ٤ِ جُٔر٤ؼحش ٓى٣ٍ أػِٖ ٝهى

  َ  ق٤ع ٖٓ ٝكؼحُس ػ٤ِٜح ٣ؼطٔى ُٞؾسط٤س قٍِٞ ئ٠ُ ٣كطحؾٕٞ ج٣ًُٖ ٝجُٔظى٣ٌٖ جُٔسطٌٞو٣ٖ ٖٓ ٌُ

 .جُطٌِلس
 .ئسطىجٓس أًػٍ شكٖ ٗوَ ٝس٤ِس ئٗشحء ك٢ ٝوٌٝٛح جُٔ٘ظٞٓس ٖٓ ؾُءً  ٌُْٜٞٗ سؼحوضٚ ػٖ ػرٍ ًٔح
 

  ٓغ ُِطؼحٕٝ سؼحوضٚ ػٖ Spedition Bode ُشًٍس جُط٘ل١ً٤ جُؼحّ جُٔى٣ٍ ػرٍ ًٔح

Kombiverkehr ٌذؾ ضْ كوى ،2015 ػحّ ًٓ٘ جلأسرٞػ٤س جُٔـحوٌز ٌقلاش ٓؼحػلس ك٢  

YILPORT Stockholm Nord ػرٍ ذأٌٝٝذح Lubeck، ٕجٍُت٤س٤س جُٔكطحش ذؿ٤ٔغ ٝج٥. 
 

  ٤ٓ٘حء ك٢ جُؼ٤ِٔحش ضُٞص أٜٗح جُوحذؼس yilport شًٍس أػِ٘ص 2023 كرٍج٣ٍ نلاٍ أٗٚ ذحًًٍُ ٝجُؿى٣ٍ

sibenik ًٍٝجض٤ح ك٢. 

 gavle ك٢ جُس٣ٞى ك٢ yilport ٓكطط٢ ذ٤ٖ ذٜح جُهحطس جُوطحٌجش ؽٍٞ زوذ٣ُح yilport هحٓص ًٔح

 .ّ 630 ئ٠ُ ّ 540 ٖٓ ٝسطًُْٜٞٞ
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Sweden-Yilport bolsters Stockholm train connections with 

Europe 26 Jan 2024 

https://www.porttechnology.org/news/yilport-bolsters-stockholm-train-

connections-with-europe/ 

YILPORT has collaborated with Spedition Bode and Kombiverkehr 

GmbH & Co. KG to double the number of departures between 

Stockholm Nord and Europe as part of its investment in expanded train 

service. 

Its European shuttle will increase as of January from three to six 

regular departures per week. The connection welcomes all freight 

forwarders for booking and paired with the Kombiverkehrs network of 

over 110 terminals in Europe, freight forwarders can receive a 

continuous service from terminal hubs including Duisburg, 

Ludwigshafen, Barcelona, or Verona. 

―This is a significant step forward that opens up opportunities for both 

importers and exporters that need reliable, consistent, and cost-effective 

logistics solutions,‖ said Joseph Muhumuza, Regional Sales Manager at 

YILPORT Nordic. 

―We are happy to be part of the chain and to contribute to creating a 

more interconnected and sustainable freight transport.‖ 

―I‘m glad that our collaboration with Kombiverkehr has doubled our 

weekly departures,‖ said StevEtzrodt, Executive Managing Director at 

Spedition Bode. 

―Since 2015, we‘ve proudly connected YILPORT Stockholm Nord to 

Europe via Lubeck, and now to all major continental terminals.‖ 

In February 2023, Yilport Holding announced that it had taken over the 

operations at Port of Šibenik in Croatia. 

More recently, Yilport expanded the initial configuration of its train 

shuttle between Yilport‘s Sweden terminals in Gävle and Stockholm, 

from 540 meters to 630 meters. 
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 جُؼورس٤ٓ٘حء  ٢ك PCSضطرن ٗظحّ أذٞظر٢ :  جلأٌوٕ

٣2024٘ح٣ٍ  26  
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 ٝشًٍس ،(Maqta Gateway) جٍُه٢ٔ كٍػٜح ذ٤ٖ ئضلحه٤س ُِٔٞجٗة أذٞظر٢ ٓؿٔٞػس ٝهؼص

  جُٔشطٍى ُٔشٍٝػٜٔح  Aqaba Development Corporation (ADC) جُؼورس ضط٣ٍٞ

(Maqta Ayla ) جُٔٞجٗة ٓؿطٔغ ٗظحّ لإٗشحء (PCS) port community system  ك٢ 

 .جُؼورس ٤ٓ٘حء

 ق٤ٖ ك٢ ،" Maqta Ayla " ٖٓ %51 ػ٠ِ " Maqta Gateway " ضسطكٞي ق٤ع

 ك٢ ضكٍٞ ئقىجظ ػ٠ِ جُٔشطٍى جُٔشٍٝع ٝس٤ؼَٔ ،%49 ٗسرس "ADC" شًٍس ضٔطِي

 Maqta نرٍز ػ٠ِ ٣ؼطٔى ٝج١ًُ جُؿى٣ى PCS ٗظحّ ٗشٍ نلاٍ ٖٓ جُؼورس ٤ٓ٘حء ػ٤ِٔحش

Gateway، أذٞظر٢ ك٢ ٌهٔ٘س ٗظحّ أٍٝ ًٞٗٚ ئ٠ُ ذحلإػحكس. 

 ٝٓشـ٢ِ جُؼورس ٓٞجٗة ذ٤ٖ ٝجُٔؼحٓلاش جلإضظحلاش PCS ٗظحّ ٣سَٜ إٔ جُٔطٞهغ ٖٝٓ

 ٌؾحٍ - جُؼورس ضط٣ٍٞ شًٍس - (ASEZA) جُهحطس جلإهطظحو٣س جُؼورس ٓ٘طوس ٤ٛثس{ ٓكطحضٜح

 جُؼورس ٓى٣٘س ٝ ٤ُِٔ٘حء جٌُلحءجش ٝضكو٤ن جُرع نىٓحش } ج٤ُٔ٘حء ٓؿطٔغ ك٢ ج٥ن٣ٍٖ جلأػٔحٍ

 .ٝجلأٌوٕ

 ، جٌٍُذٕٞ ئٗرؼحغحش ك٢ ضهل٤ؼحش ٓغ شٍٜجً  12 ؿؼٕٞ ك٢ جُطشـ٤َ ذىء ٣طْ إٔ جُٔوٌٍ ٖٝٓ

 . جُؼَٔ ٖٓ ػحّ نلاٍ

 نلاُٜح ٖٓ ٣ٝطْ هحٌجش غلاظ ذ٤ٖ جُطٍم ٓلطٍم ػ٠ِ ضوغ جُؼورس ٓٞجٗة إٔ ذحًًٍُ ٝجُؿى٣ٍ

 أًػٍ غح٢ٗ جُؼورس قح٣ٝحش ٓكطس ضؼىٝ ٝجٌوجضٚ، ٖٓ %65ٝ جلأٌوٕ طحوٌجش ٖٓ %80 ضىجٍٝ

 قًٍس ضرِؾ ق٤ع ، جُٔ٘طوس ٢ك ٓكطس أًرٍ ٌٝجذغ جلأقٍٔ جُركٍ ؽٍٞ ػ٠ِ َوقحٓحً ئ جُٔٞجٗة

 .ٌٓحكثس قح٣ٝس ٤ِٕٓٞ 1.3 ٖٓ أًػٍ جُس٣ٞ٘س جٌٍُٔٝ

 : ُِٔٞجٗة أذٞظر٢ ُٔؿٔٞػس جُط٘ل١ً٤ ٝجٍُت٤س جُٔ٘طىخ جُؼؼٞ طٍـ ٝهى

 .جُٜحش٤ٔس جلأٌو٤ٗس جٌُِٔٔس ك٢ جلإهطظحو٣س جُط٤ٔ٘س نطؾ ٝ جُىػْ ُطوى٣ْ جُو٤حوٙ ضٞؾ٤ٚ ػٖ

 جٍُهٔ٘س ٓؿحٍ ك٢ جُطٌُ٘ٞٞؾ٤ح ٝٓؼٍكس ظر٢ أذٞ ٓٞج٢ٗ نرٍز ٍُؤ٣س سؼحوضٚ ػٖ ػرٍ ًٔح

 ٖٓ ج٣ُُٔى ػرٍ ضوى٣ٜٔح ئ٠ُ ٝجُططِغ جُؼورس ٤ٓ٘حء ك٢ ٜٓ٘ح جلإسطلحوز ٣طْ ٝجُط٢ جُٔطوىٓس

 .جُى٤ُٝس جُٔٞجهغ

 : Maqta Gateway ُـ جُط٘ل١ً٤ ٝجٍُت٤س جٍُه٤ٔس ُِٔؿٔٞػس جُط٘ل١ً٤ جٍُت٤س أػِ٘ص ًٔح

 ٗكٞ جُٔشطًٍس جُؿٜٞو ٝضس٣ٍغ جُؼورس ضط٣ٍٞ ٓإسسس ٓغ جُو٣ٞس جُشٍجًس ُطؼ٣ُُ جُسؼ٢ ػٖ

 .جُطٌِلس ق٤ع ٖٓ ٝكؼح٤ُس ٍٝٓٝٗس يًحءً  أًػٍ ٣ؿؼِٜح ٓٔح ؛ جُؼورس ٤ٓ٘حء ٌهٔ٘س

 ٣ؼَُ ٓٔح ، ًر٤ٍجً  ضطٌٞجً  جلأػٔحٍ ٌٝؾحٍ جُؼٔلاء ضؿحٌخ سطشٜى جُٔٞجٗة ػ٤ِٔحش ٌهٔ٘س ٓغٝ

 جُؿٜٞو ٗٞجطَ ًٔح ، جُطٞؾ٤ٜحش ٓغ ضٔحش٤حً  يُي ٣أض٢ ٝ ، جلإهطظحو١ ذحٍُنحء ٣ٝىكغ جُطؿحٌز

 . ٝػح٤ُٔحً  ٓك٤ِحً  جُٔرطٌٍز جُكٍِٞ ٝٗشٍ ضط٣ٍٞ ٗكٞ
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Jordan-AD Ports implements PCS at Aqaba Port 
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AD Ports Group has signed a shareholder agreement between its digital arm, 

Maqta Gateway, and Aqaba Development Corporation (ADC) for their joint 

venture, Maqta Ayla, to establish a port community system (PCS) at the Port of 

Aqaba. 

Maqta Gateway will control 51 per cent of Maqta Ayla, with ADC holding the 

remaining 49 per cent. The joint venture business will transform Aqaba‘s port 

operations by deploying a new PCS that draws on Maqta Gateway‘s experience, as 

well as marking the first export of Abu Dhabi‘s main port digitalisation solution. 

The PCS is expected to facilitate communications and transactions between the 

Ports of Aqaba, its terminal operators, the Aqaba Special Economic Zone 

Authority (ASEZA), ADC, and other stakeholders in the port‘s ecosystem, 

streamlining services and achieving next-level efficiencies for the port city of 

Aqaba and Jordan. 

The solution is planned to be operational within 12 months, with carbon emission 

reductions equivalent to 90,000 in-person visits within a year of deployment. The 

Ports of Aqaba, located at the crossroads of three continents, handle 80 per cent of 

Jordan‘s exports and 65 per cent of its imports. Aqaba Container Terminal is 

reportedly the second busiest along the Red Sea and the fourth largest in the area, 

with an annual traffic of over 1.3 million TEU. 

Captain Mohamed Juma Al Shamisi, Managing Director and Group CEO, AD 

Ports Group, said: ―Guided by our leadership, we remain steadfast in our 

approach to support the economic development plans of the Hashemite Kingdom 

of Jordan.  

―We are excited to see our ports‘ digitalisation expertise and advanced technology 

know-how being leveraged for the Port of Aqaba. We look forward to offering 

them across more international locations to continue on our mission of 

transforming global trade.‖ 

Dr. Noura Al Dhaheri, CEO of Digital Cluster and CEO of Maqta Gateway, AD 

Ports Group, stated: ―This new agreement seeks to further strengthen our solid 

partnership with the Aqaba Development Corporation and fast-track our joint 

efforts towards digitalising the Port of Aqaba, making it more intelligent, resilient 

and cost-efficient.  

―With digitalisation of ports‘ processes; customer and stakeholder experiences will 

see a huge uplift, boosting trade and driving economic prosperity. Building on our 

reputation of being an AI led nation and in line with the direction of our wise 

leadership, we will continue our efforts towards development and deployment of 

innovative solutions, locally and globally.‖  
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